
Referat VIU møde Dato 22.9.23 kl 9.00-14.00. 
Sted: Hillerød, Dyrehavevej 50, Hillerød, Auditoriet. Cafeen. 
Inviteret: Anne-Cathrine Bregner Steenstrup, Ida Maria Ingeholm Klinkby, Mathilde Frahm 
Laursen, Cecilie Maria Frejstrup Maibing, Cecilie Bræmer-Jensen, Signe Lund Jensen, 
Kasper Jessen, Sarah Madsen, Meryam Javed. 
Deltager virtuelt: Signe og Mathilde 
Afbud: Kasper og Cecilie Bræmer-Jensen 
Øvrige deltager fysisk.  
 

1. Valg af referent – Meryam Javed 

 
2. Godkendelse af referat fra sidste møde - Ja 

 
3. Nyt fra regionerne  

 
Region Midt: Ny cheflæge. Peter Ramsing er stoppet, arbejder som konsulent. 
Supervisionen kan mangle i noget tid. Vagterne går fint.  
Region Nord: Det går generelt godt. 
Region Syd: Bliver spændende at høre næste gang når Cecilie 
Region Sjælland: Det går generelt godt i akutrullet og at afdelingslægerne er 
kommet godt ind i bagvagtslaget. Der er ubesatte speciallægestillinger i det 
ambulante.  
Region Øst: Der  
 

4. Ansættelsesrunderne: 
Uddannelsesregion Nord: 7 stillinger besat til 8 stillinger.  
Uddannelsesregion Syd: Karina Gammelmark er repræsentant. 2 stillinger besat til 
3 stillinger.  
Uddannelsesregion Øst: 9 stillinger blev besat, et var genopslag da der er nogen 
der gik på barsel.  
 

5. I-kurserne: 
Anne-Cathrine: Udfordring – for mange kursister til introduktionskursusrækken.  
Der er planlagt en ekstra kursusrække. Der starter et til oktober, november og det 
ekstra start nye år. Anne-Cathrine har overtaget delkursusleder stilling fra Sophia – 
Psykotiske tilstande og behandling, tvang og akut psykiatri. Dette er arrangeret, og 
der er fundet relevante undervisning.   
Afsnittene skal varsles at taksten for kursusrækken skal øges.  

 
6. H-kurserne: 

- Nye delkursusledere fra 2024. Heba/Hanne autisme – kurset rykker til kbh efter drøftelse med 
Marlene. Anne Sofie Hansen, angst – kurset rykker til Århus. Fra 2023: Sophia Lindeberg 
retspsykiatri og Anne Line for belastning. Kurset i retspsykiatri måtte flyttes. Ligeledes kurset i 
affektiv og angst som lå oveni forskningstræningskurset. Det ligger oveni spæd/spis, men to 
forskellige hold.  

- Kæmper med forkerte kursusnavne på uddannelseslæge.dk, hvilket har ført til forkert 
godkendelse fra Shelagh. Ida har orienteret Barbara BK om dette, som vil hjælpe med både de 
forkerte godkendelser og de forkerte titler af kurserne på uddannelseslæge.dk.  
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- Øget dimensionering 33 stillinger i stedet for 27, I-stillinger bliver 2,5-3,5 I-læger pr H-stilling 
dvs. 82,5 115,5 

- Der sendes budget inden længe, men afventer stadig dato for retspsyk og autisme. Rykkere er 
sendt 

- God evaluering af psykofarma, men lav svarprocent.  
- Fra november: psykoterapigodkendelse direkte på mødet 
- Inspektorer og juniorinspektorer 

 
Ida går på barsel i år 2024, Gabriele er så sej at hun vil vikariere for Ida i den 
perioden.  
 

7. Psykoterapigodkendelse: 
 
En ansøgning – Godkendes. 
En ansøgning – Der mangler dokumentation – Når denne indsendes da 
forhåndsgodkendelse.  
 
Der kommer en ny psykoterapi betænkning – med mere fleksibilitet, men samme 
timeantal.  
Cecilie – er blevet yngre læge repræsentant i psykoterapiudvalget.  
 

8. Inspektorordning: 
Mangel på junior og senior inspektorer. Aktuelt er der stået stillinger op for junior 
inspektorerne.  
 

9. Forskningstræning – møde afholdt den 16.8.2023 – Faciliteret af Rikke Wesselhøft 
Oplæg: 

Rikke ønsker hjælp fra udvalget til beskrivelse af rammerne for forskningsopgaven 
og evt. indsamle eksempler – der kan ligge på BUPs hjemmeside. Der skal findes et 
medlem til dette spændende arbejde. (Referatet af mødet er sat ind længere nede). 

a. Signe vil gerne sidde i det udvalg.  

b. Mathilde ved at der er nogen gode opgaver hun kan spørge nogle kollegaer om.  

10. Sammensætning af udvalget: 
Sarah Madsen, speciallæge, kommer ind i udvalget – som repræsentant fra BUP til 
ansættelsesudvalget i region Øst.  
Kasper Jessen – Vil trække sig fra VIU som FYPs – Der gives besked om ny 
repræsentant.  
 
Forperson: Afdelingslæge Meryam Javed, Meryam.Javed@regionh.dk 

Sekretær: Vakant 

H-kursusleder: afdelingslæge Ida Maria Ingeholm Klinkby 

I-kursusleder: afsnitsledende overlæge Anne Cathrine Bregner Steenstrup 

Kursistrepræsentant 2022: Cecilie Maria Frejstrup Maibing (psykoterapiansvarlig) 

Kursistrepræsentant 2023: læge Signe Lund Bundgaard og læge Cecilie Bræmer-Jensen  

Ordinærmedlem: Afdelingslæge Sarah Madsen 
Ordinært medlem: Mathilde Frahm Laursen 
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Repræsentant fra FYP: Vakant 
BUPs repræsentanter i ansættelsesudvalgene: 

- Region Nord: Afdelingslæge Mathilde Frahm Laursen 

- Region Syd: Læge Carina Gammelmark 

- Region Øst: Afdelingslæge Sarah Madsen 

 
 

11. Faglig profil – Arbejdet fortsætter. Vi har i dag arbejdet med denne. Vi håber på et 
udkast der kan sendes videre efter næste møde.  
 

12.  SST – ændringer af den lægelige videreuddannelse: 
Fra Børne og ungdomspsykiatrisk selskab, videreuddannelsesudvalget, 
Til sundhedsstyrelsens anmodning om høringssvar ang. rapport med anbefalinger til 
ændringer af den lægelige videreuddannelse, Rapporten Fremtidens speciallæge – 
ændring af den lægelige videreuddannelse 
Kommentar 1: 
6.2. Opbygning af den lægelige videreuddannelse: 
- Vi er i BU psykiatri nysgerrige på hvilke tanker der i forhold til længden af ophold i vores 
tilstødende specialer, herunder neuropædiatri og voksenpsykiatri? 
Der er sket en betydelig forringelse af at kunne varetage fælles patienter, særlig da varigheden gik 
fra 6 måneder til en måned i forbindelse med revisionen ved århundredskiftet.  
Kommentar 2: 
6.3. Speciale- og målbeskrivelser 
- Vi har i BU psyk netop udarbejdet en målbeskrivelse. Det har taget mange år at revidere denne, 
særlig fordi rammerne omkring dette arbejde ikke var fastdefineret fra start. Vi har involveret 
mange i udarbejdelsen af denne, særligt i forhold til beskrivelse af kerneopgaver, tydelig beskrivelse 
af kompetencer og hvordan disse skal opnås. Det har særlig hjulpet at der kom et krav om at 
målbeskrivelsen skulle sættes op i et format bestemt af SST – det skaber ensrettede beskrivelser på 
sigt tænker jeg.  
Processen med at udarbejde målbeskrivelsen vil have været lettet hvis rammerne omkring disse 
blev lagt tydeligere, både format, hvem der kunne være relevant at deltage (uden at det selvfølgelig 
bliver for rigid da det også handler om hvem har kompetencerne lysten og interessen for arbejdet).  
Jeg (Meryam), har tidligere besvaret en forespørgsel fra SST om hvordan vi har udført vores arbejde 
i forbindelse med udarbejdelsen af målbeskrivelsen hvor jeg har beskrevet det kæmpe arbejde der 
har ligget bag det. Jeg synes dette arbejde skal aflønnes i en eller anden form, ikke nødvendigvis til 
dem der udarbejder men så til selskabet – således de kan udføre deres vigtige funktion (dette er 
min egen kommentar).  
-Vi er helt enig om at målbeskrivelserne laves i de respektive specialer og ikke i samarbejde med de 
tilstødende specialer. Fx kunne der for særligt psykiatrien være et vigtigt element i uddannelsen der 
hedder transition til voksen psykiatri – der kræver at der i det voksenpsykiatriske speciale også er 
fokus på denne kompetence. 
- Vi også nysgerrige på hvorvidt voksenpsykiatrisk speciallæge kunne have gavn af et ophold i det 
børne- og ungdomspsykiatriske speciale for at styrke vores fælles kompetencer og særlig til gavn for 
forståelse af vores fælles patienter.  
6.5 Lægeroller: 
Vi er enige i at det er lettere at have fokus på de målbare kompetencer fremfor de mere blødere 
kompetencer. De kompetencer der sikrer bedre patientcompliance og sikre et fornuftigt samarbejde 
og fællesbeslutninger, så som empati og kommunikation er svære at vurdere og give feedback på og 
mestre gennem træning. Så hvordan kunne man arbejde med disse mere målrettet? 



 
Vi håber vores overvejelser og spørgsmål tages i betragtning og er meget spændte på det 
fremadrettet arbejde.  
 
Mvh 
Meryam Javed, Forperson videreuddannelsesudvalget, under det Børne og ungdomspsykiatriske 
selskab.  
Rune Stevnhøj Sørensen, Bestyrelsesmedlem af Børne og ungdomspsykiatrisk selskab.  
28.8.23 
 
Vi drøfter kommentarerne i VIU 
 
- Vi ønsker at der fremadrettet kan være en nøgleperson der kan kontaktes i bestyrelsen ved 

yderligere arbejde med SST omhandlende ændring af den lægelige uddannelse.  

 
13. Årshjulet i øvrigt ser sådan her ud: 

1.12.2023 – Glostrup. (Meryam Brød med) 
9. februar 2024, Hillerød – De andre kommer langsvejs fra (vi krydser fingre) 
 
Meryam Javed 

 


